
Blekinge Idrottshistoriska Sällskap Årsmötesprotokoll 08-04-17 
 

Plats och tid: Ronneby Brunn (lokal Oden), kl 19.00 – 21.00. 

  

Närvarande: 30-talet medlemmar 

  

§ 1   Årsmötet öppnas/parentation 
        Ordföranden Stig Hallberg hälsade välkommen och vände sig speciellt till hedersleda- 

        möterna Elisabeth Mattisson och Jarl Rundqwist, ”Årets veteran” Birgitta Olsson samt 

        Blekinge IF:s ordf Kjell-Åke Karlsson. Stig gjorde också en kort resumé över året som 

        gått samt öppnade årsmötet. 

        Därefter höll ordföranden ett litet minnestal över hedersordföranden Arne Karlsson och 

        förre revisorn och valberedningsledamoten Börje Werlemark, som båda hade lämnat vår 

        krets under verksamhetsåret. Deras minne hedrades med en tyst minut. 

  

§ 2   Stadgeenlig kallelse 
        Skriftlig kallelse hade utgått ca 3 veckor före årsmötet. Dessutom hade kallelse varit 

        införd på BLIS hemsida, varför årsmötet ansågs stadgeenligt utlyst.    

  

§ 3   Val av ordf och sekr för årsmötet 
        Till ordförande för årsmötet valdes Kjell-Åke Karlsson och till sekr Gösta Rörstrand. 

  

§ 4   Val av protokolljusterare 
         Till att jämte mötesordföranden justera protokollet utsågs Nils Henmyr.   

  

§ 5   Val av rösträknare 
        Till rösträknare valdes Stig Skottén och K-G Larsson. 

  

§ 6   Styrelsens verksamhetsberättelse 
        Ordföranden föredrog verksamhetsberättelsen som med godkännande lades till 

        handlingarna. 

  

§ 7   Revisionsberättelse 
        Revisionsberättelsen föredrogs av Pertti Pennanen och lades till handlingarna. 

  

§ 8   Fastställande av resultaträkning och balansräkning 
        Den av kassören uppgjorda resultat- respektive balansräkningen lades med godkännande 

        till handlingarna. 

  

§ 9   Ansvarsfrihet för styrelsen 
        Årsmötet beviljade styrelsen ansvarsfrihet för det gångna verksamhetsåret. 

  

§ 10 Fastställande av årsavgift 2009 
        Styrelsen föreslog oförändrad årsavgift, dvs 120:- för enskild medlem, 150:-/familj, 

        160:-/SDF/förening samt 300:-/myndighet, vilket också blev årsmötets beslut. 

  

§ 11 Verksamhetsplan och budget 
         Årsmötet beslutade godkänna styrelsens förslag till verksamhetsplan och budget (enl 

         bilagor) för kommande år. 

  



§ 12 Val av ordförande 
         Årsmötet beslutade att enhälligt omvälja Stig Hallberg till ordförande på ett år. 

                                                                                                                                               

§ 13 Val av fyra styrelseledamöter 
        Till styrelseledamöter på två år omvaldes Elsa Enarsson, Annika Klar, Åke Mattisson 

        och Åke Nilsson. 

  

§ 14 Val av revisorer och revisorssuppleant 
        Till revisorer på ett år omvaldes Jan-Anders Cronholm och Pertti Pennanen och till 

        revisorssuppleant Fredrik Olsson. 

        Noterades att samtliga val var i enlighet med valberedningens förslag. 

  

§ 15 Val av valberedning 
        Till valberedning på ett år om valdes Åke Nilsson (styrelsens representant och tillika 

        sammankallande), Rolf Trulsson och Bertil Lindrup. 

  

§ 16 Ev motioner 
        Några motioner fanns inte att behandla. 

  

§ 17 Övriga frågor 
        - Informerades om att vi blivit uppsagda från vår tidigare lokal för idrottsmuseet på Bro- 

        center i Olofström, men att vi efter fin hjälp från kommunen/Olofströmshus fått nya 

        och större lokaler i centrum. ”Nyinvigning” sker tisdagen 6 maj kl 15.00. 

        - Elisabeth Mattisson betonade dels vikten av att fortsätta med att intervjua gamla 

        idrottsprofiler på band eller liknande och dels att inbjuda pensionärsorganisationer till 

        idrottsmuseet, gärna i samråd med tex Harry Martinson Sällskapet. Föreslogs även att 

        skolbesök borde prioriteras 

  

§ 18 Utmärkelser 
        Till ”Årets veteran 2007” (den 6:e) hade enhälligt utsetts orienteraren Birgitta Olsson 

        (f 1941), Ronneby OK, för ett mycket framgångsrikt år med ett Veteran-VM och två 

        Veteran-SM i D 65 som de särklassiga topparna. Som senior har Birgitta (då Larsson och 

        tävlande för Bredareds IF utanför Borås) bl a två VM i budkavle (1970 och 74). Stig upp- 

        vaktade med check, diplom och t-shirt medan Kjell-Åke överlämnade en fin vårbukett.        

        Nytt på schemat var att hedersledamöterna Elisabeth Mattisson och Jarl Rundqwist (Lars 

        Dreje kunde tyvärr inte delta p g a familjeskäl) uppvaktades av omvalde ordföranden med 

        BLIS nya standar inklusive gravyrplatta med inskription. 

 

 
Kjell-Åke, Birgitta och Stig. Elisabeth, Stig och Jarl 



 § 19 Årsmötet avslutas 

        Pertti Pennanen framförde medlemmarnas tack till styrelsen för gott jobb under året. 

        Stig Hallberg tackade för förtroendet att ytterligare ett år få leda sällskapet. 

        Kjell-Åke Karlsson tackade dels valberedningen för gott jobb och dels för gott samarbete 

        mellan BIF och BLIS, som varit ännu mer intensivt än tidigare, bl a med anledning av 

        Idrottsförbundets 100-årsjubileum och jubileumsbok, samt avslutade årsmötet 

(kl 19.45).       

  

§ 20 Föredrag om simning 
        Årets idrottsliga tema handlade om simning, där dels en tränare, Ulf Gladher, och dels en 

        aktiv, Lina Petersson, båda Karlskrona SS, delgav sina synpunkter. 

        Ulf talade under rubriken ”Elitsatsning förr och nu”, som beledsagades med ett bildspel. 

        Genom bl a forskning på alla nivåer han man klart förbättrade kunskaper jämfört med förr, 

        vilket är en del av skälen till att resultat och rekord hela tiden förbättras men även fysiolog- 

        iska, tekniska och psykologiska faktorer påverkar resultatförbättringarna. I dag finns det 

        gigantiska forskningsanläggningar i såväl Europa, USA, Australien som Asien (bl a Japan). 

        En bild på en sådan anläggning i Amsterdam och en annan bild på Karlskrona badhus gav 

        upphov till en viss munterhet i församlingen. 

        I dag simmar man ryggsim snabbare än vad Michael Söderlund gjorde på frisim på 1980- 

        talet, och då tillhörde ”Micke” den absoluta europaeliten. 

        Hela tiden försöker man få fram ”snabbare” bassänger, tex genom att man har en ”fri” bana 

        utanför bana 1 respektive bana 8. Även vattentemperaturen är viktig (27-28 gr är 

normalt).  

        En grad för varmt försämrar tiderna högst avsevärt, speciellt på de längre distanserna. En 

        annan faktor är simdräkterna, det senaste är helt ”sömlösa” skapelser. 

        Dessutom specialiserar man sig på färre distanser, dvs t e x 50 - 100 m eller 100 - 200 m. 

        Den allt hårdare konkurrensen gör att ingen, möjligen Michael Phelps från USA undan- 

        tagen, klarar alla distanser med försök, semi och final såväl individuellt som i lagkapp. 

        Ulf presenterade också kort SOK:s projekt inför OS 2012 (London) där 14 tränare deltar i 

        en utbildning avseende de senaste forskningsrönen och olika mät- och analysmetoder. 

        Ulf, som har ett ”vanligt” jobb (lärare) vid sidan om simtränarens, avslutade med att betona 

        att det viktigaste av allt är att man kul med sin träning och sitt tävlande. 

       

        Lina berättade sedan om sina upplevelser som aktiv. Hon är 22 år och studerar på BTH och 

        tränar simning 15-20 timmar per vecka, under Ulfs ledning. Förr slutade man när man var 

       15-16 år, nu håller man på tills man är 30 (t e x Alshammar, f  77, eller Frölander, f  74. Bl a 

        en mera variationsrik träning är säkert ett av skälet till detta. Hittills har hon inte tjänat någ- 

        ot på sin sport, även om det också inom simningen finns tex Världscup, där hon också del- 

        tagit ett par gånger. Hennes främsta meriter (till dags dato) är ett EM-brons i lagkapp samt 

        SM-silver och brons individuellt. Favoritdistanserna är 50 - 100 m fritt och fjäril.  

        Lina var också ett år i USA (Texas), men blev inte speciellt imponerad av vad hon upplevde. 

        Det var lärorikt och hon tyckte att hon växte som person, men trots ypperliga resurser vad 

        det gäller anläggningar och antal tränare så tyckte hon inte resurserna utnyttjades optimalt 

        och tränarna hade inte de kunskaper hon förväntat sig. Alla körde efter samma schema och 

        någon individuell träning förekom inte. Att sedan USA fortfarande får fram världsstjärnor 

        beror i första hand på det stora urvalet man har att ösa ur. Lina var ensam svensk på hela 

        skolan och till sist blev hemlängtan till familj och vänner för stor. Dessutom funkade det inte 

        speciellt bra med maten. Rent generellt fungerar allt bättre i Karlskrona och KSS, både trä- 

        ningsmässigt och framför allt med den sociala biten.  

        Linas mål är att hela tiden förbättra sina resultat och det långsiktiga målet är OS 2012. När- 



        mast på agendan står tävlingar i Monaco och Barcelona och sedan kommer SM. 

        Så här dags hade också KSS ordförande Herman Håkansson dykt upp på arenan. 

        Ordföranden tackade för initierade och intressanta föredragningar och överlämnade varsin   

        blomsterbukett till Lina och Ulf. Övriga medlemmar tackade med en varm applåd. 

        

 
Stig, Herman, Ulf och Lina. Foto: Åke Mattisson. 

  

Årsmötet avslutades med kaffe och tilltugg. 

  

        Dag som ovan                                  Justeras: 

  

  

        Gösta Rörstrand                               Kjell-Åke Karlsson             Nils Henmyr 

        Sekr                                                  Mötesordförande                Justerare 
 


